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PROTOKÓŁ nr LXIII/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 6 listopada 2023 r. w godzinach 1505 – 1730 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Mariola Brygida Karpińska  

8. Kamil Klimek 

9. Karol Korneluk 

10. Kamil Lauryn 

11. Monika Lipińska 

12. Adam Ołowniuk 

13. Wojciech Pająk  

14. Zdzisław Przełomiec 

15. Jacek Roszkowski 

16. Anna Ruszewska 

17. Jarosław Schabieński   

18. Łukasz Wojno 

19. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Jacek Juszkiewicz 

2. Jarosław Józef Kowalewski 

3. Stanisław Kulikowski  

4. Andrzej Turowski 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LXIII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że sesja została zwołana na wniosek Prezydenta 

Miasta Suwałk – wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu oraz wniosek Klubu „Suwałki 

Przyszłości” – wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w 

sposób stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby 

związane z zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie 

Prezydenci. Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na 

realizowaną tematykę obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest 

transmitowana on-line, a więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i 

mieszkańców Miasta była zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – 

Sekretarza Miasta. Powitał również Jacka Niedźwiedzkiego – Posła na Sejm RP. 

Powitał pozostałe osoby, których udział jest wymagalny oraz przedstawicieli prasy, radia i 

telewizji oraz internautów.  

 

Dodał, że o nieobecności podczas sesji poinformowało 4 radnych: Jacek Juszkiewicz, 

Jarosław Kowalewski, Stanisław Kulikowski oraz Andrzej Turowski. 

 

Ad pkt. 2 

Ślubowanie radnej. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że dnia 27 

października 2023 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęło Postanowienie Nr 135/2023 

Komisarza Wyborczego w Suwałkach z dnia 27 października 2023 r. w sprawie obsadzenia 

mandatu radnego Rady Miejskiej w Suwałkach Moniki Lipińskiej. – postanowienie stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

Dodał, iż zgodnie z art. 23 a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym: ust. 1. 

Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie; ust. 2. 

Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty poproszeni radni wypowiadają 

słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Następnie odbyło się ślubowanie radnej.  

 

Po ślubowaniu Zdzisława Przełomiec stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu  

w obradach bierze udział 19 radnych, w związku z czym istniało wymagane quorum  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji. Następnie przypomniał, że wnioski o 

zmianę porządku obrad zgłoszone w punkcie „Przyjęcie wniosków do porządku obrad” 

przewodniczący poddaje pod głosowanie a rada może wprowadzić zmiany bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

Następnie Zdzisław Przełomiec powiedział, że radny Marek Lech Zborowski-Weychman  

w dn. 6 listopada br. złożył oświadczenie woli o rezygnacji z funkcji wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej – oświadczenie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Dodał, że oświadczenie zostaje uznane za wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego rady miejskiej. Dodał, że zgodnie z § 27 ust. 5 zdanie 5 Statutu Miasta 

Suwałk do zmiany porządku sesji zwołanej w trybie określonym w § 20 ust. 1 stosuje się 

przepis zdania poprzedzającego z tym, że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 

Zapytał Prezydenta Miasta Suwałk i przedstawiciela wnioskodawców o wyrażenie zgody na 

zmianę porządku sesji zwołanej z ich wniosków o dodanie punktu w zakresie projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Uzyskał zgodę zarówno Prezydenta Miasta, jak i przewodniczącego Klubu „Suwałki 

Przyszłości”.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

2 radnych) wniosek został przyjęty.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w związku z tym, punkt „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Suwałkach” rozpatrywany jako punkt 7. porządku obrad.  

 

Bogdan Bezdziecki w imieniu Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” zgłosił wniosek dotyczący 

zdjęcia punktu 9. Porządku obrad „Podjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

6 listopada 2023 r. w sprawie odstąpienia od utworzenia czwartego Żłobka Miejskiego  

w Suwałkach przy ul. Nowomiejskiej 10.” Wyjaśnił, że pojawiają się głosy i propozycje 

rozwiązania tego problemu związanego z utworzeniem żłobka, dlatego podejmowanie 

stanowiska w ww. sprawie jest przedwczesne. Dodał, że mogą się pojawić propozycje 

alternatywnych lokalizacji dla żłobka, więc trzeba wziąć to jeszcze pod uwagę i tę sprawę 

przedyskutować w gronie zainteresowanych osób.  

Podkreślił, że treść stanowiska jest trudna do zaakceptowania oraz że nikt nie uzgadniał z 

radnymi wniosku o dofinansowanie na adaptację żłobka we wskazanej lokalizacji, więc 
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trudno godzić się na to, aby radni podejmowali decyzję o utworzeniu bądź nie, czwartego 

żłobka miejskiego.  

Kamil Lauryn powiedział, że Klub „Suwałki Przyszłości” od kiedy tylko zaczęły się 

perypetie związane z przeniesieniem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej był przeciwny 

temu pomysłowi i chciał, aby poradnia została w budynku przy ul. Nowomiejskiej.  

Podkreślił, że również, jako Klub nie zgadza się z zaproponowaną treścią stanowiska, bo nie 

jest ono stanowiskiem radnych, ale Prezydenta Miasta. Klub „Suwałki Przyszłości” nie 

zgadza się ponadto z rezygnacją z 5 mln zł dotacji na żłobek, wobec czego szuka alternatywy 

jeśli chodzi o lokalizację żłobka. Dodał, że Klub „Suwałki Przyszłości” złożył interpelację z 

propozycją lokalizacji żłobka.   

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, dlaczego punkt pojawił się na 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Przypomniał, że pomysł lokalizacji czwartego żłobka 

pojawił się na przełomie stycznia i lutego. Dodał, że Prezydent Miasta wystąpił do radnych 

Rady Miejskiej o pomoc w rozwiązaniu tego problemu, czyli m.in. wskazanie nowych 

lokalizacji żłobka i wspólne przeanalizowanie sprawy. Wspomniał, że podczas ostatniego 

posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Prezydent Miasta podjął decyzję, że Poradnia 

zostanie w dotychczasowej lokalizacji. Podkreślił, że nad tematem trzeba się jeszcze pochylić, 

jednak biorąc pod uwagę, że trwa opracowywanie projektu przyszłorocznego budżetu i 

dotacja na żłobek albo powinna się w nim znaleźć albo nie.  

Następnie powiedział, że propozycja Prezydenta Miasta jest taka, aby powstał zespół złożony 

z radnych z głosem doradczym Prezydenta Miasta oraz merytorycznych pracowników. Dodał, 

żeby chętni zgłaszali się do 10 listopada br., aby zespół mógł rozpocząć prace i aby na 

kolejnej sesji można było podjąć wiążącą decyzję. Podkreślił również, że jest zgoda 

Prezydenta Miasta, aby ten punkt zdjąć z porządku bieżących obrad.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zdjęcie z 

porządku obrad punktu dotyczącego stanowiska.  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) wniosek został przyjęty.  

 

Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag, wobec czego przyjęty został następujący 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Ślubowanie radnej.  

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Przyjęcie Protokołu nr LXII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 października 2023 r. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 października 2023 roku.  

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

9. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach;  

– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  

na 2024 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 r. 

12. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

13. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 4 

Przyjęcie protokołu nr LXII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 

października 2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LXII/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 3 listopada 2023 r.  

 

Dodał, że w wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i 

uzupełnień, wobec czego protokół nr LXII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

25 października 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 października 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 października 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Kamil Lauryn przypomniał, że na posiedzeniach Komisji Spraw Społecznych i 
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Bezpieczeństwa prosił w imieniu mieszkańców ul. Andersa oraz mieszkańców ul. 

Kamedulskiej o zmniejszenie dozwolonej tam prędkości z 50 km/h do 30 km/h. Dodał, że nie 

otrzymał odpowiedzi na te prośby, więc ponownie poprosił o analizę tej sprawy i podjęcie 

odpowiednich kroków.  

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że w dn. 6 listopada br. 

wpłynęła rezygnacja z funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej złożona przez radnego 

Marka Lecha Zborowskiego-Weychmana.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman wyjaśnił, że składając wniosek w sprawie rezygnacji z 

funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej postępuje konsekwentnie w stosunku do tego, 

o czym była mowa podczas ostatniej sesji.  

Podkreślił, że do końca kadencji Rady Miejskiej pozostało kilka miesięcy, prezydium będzie 

wybierane na nowo i wyraził nadzieję, że wówczas będzie ono składało się z przedstawicieli 

wszystkich klubów w radzie. Dodał, że przy okazji jeden wiceprzewodniczący w prezydium 

mniej to również oszczędności z tego tytułu.  

Na zakończenie podkreślił, że rezygnacja jest też wynikiem ustaleń z pozostałymi radnymi 

Rady Miejskiej.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przyjęcie 

rezygnacji przez radę gminy następuje zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady w głosowaniu jawnym.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „wstrzymało się od głosu” 

– 3 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIII/820/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego  

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że w związku ze zmianą składu 

osobowego Rady zachodzi konieczność zmiany w składach osobowych komisji. 

Dodał, że radna Monika Lipińska zgłosiła akces do pracy w Komisji Ekologii, Kultury, 

Sportu i Turystyki oraz w Komisji Finansowo-Budżetowej.  

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

1 radny) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIII/821/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych  

stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania 

wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach 

– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Jacek 

Niedźwiedzki nie pełni już mandatu radnego a wobec tego funkcja zastępcy 

Przewodniczącego Rady Miejskiej nie jest obsadzona i że zgodnie ze zwyczajem wszystkie 

kluby miały reprezentacje w Prezydium Rady Miejskiej.  

Następnie poinformował, że Klub Radnych „Suwałki Przyszłości” w miejsce swojego 

ustępującego przedstawiciela zgłosił kandydata Karola Korneluka. 

 

Dodał, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego bezwzględną większością głosów, 

w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady,  w głosowaniu tajnym. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec zapytał czy będą zgłoszenia innych kandydatów. Wobec braku 

zgłoszeń stwierdził zamknięcie listy kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Suwałkach, po czym zapytał radnego Karola Korneluka o zgodę na kandydowanie na 

wiceprzewodniczącego rady. Zgodę uzyskał.  

Kolejno przypomniał, że zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk „Przeprowadzając 

głosowanie tajne Rada każdorazowo uchwala regulamin głosowania”, w oparciu o który 

pracuje Komisja Skrutacyjna. Dodał, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
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głosowania wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach został radnym 

doręczony.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIII/822/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania 

wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Następnie Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w 

związku z przeprowadzeniem głosowania tajnego należy powołać 3-osobową Komisję 

Skrutacyjną celem przeprowadzenia wyborów Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Suwałkach. Przypomniał, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji 

Skrutacyjnej.  

Zdzisław Przełomiec zgłosił kandydaturę radnego Kamila Lauryna. Ponadto zgłoszono 

kandydatury radnego Łukasza Wojno oraz radnego Bogdana Bezdzieckiego.  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad składem Komisji Skrutacyjnej. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) skład Komisji Skrutacyjnej 

złożony z radnych: Kamila Lauryna, Łukasza Wojno oraz Bogdana Bezdzieckiego, został 

przyjęty. 

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 5-minutową przerwę w celu przygotowania kart do głosowania.  

 

Po przerwie Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przypomniał zasady 

głosowania. Następnie Bogdan Bezdziecki odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska 

radnych, którzy otrzymali karty do głosowania, po czym oddawali głosy i wrzucali karty do 

urny.  

 

Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady ogłosił 5-minutową przerwę w obradach 

w celu ustalenia wyników głosowania. 

 

Po zakończeniu przerwy Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił 

protokół i wyniki tajnego głosowania wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.   

– protokół stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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– karty do głosowania stanowią załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach został 

radnym doręczony. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIII/823/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego  

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował nowo wybranemu 

wiceprzewodniczącemu oraz poprosił o zajęcie miejsca za stołem prezydialnym. 

 

Karol Korneluk podziękował za wynik głosowania.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował obecnemu na sesji Jackowi 

Niedźwiedzkiemu – Posłowi na Sejm RP za współpracę w Radzie Miejskiej i życzył sukcesów w 

pełnieniu funkcji Posła RP. 

 

Jacek Niedźwiedzki podziękował radnym oraz władzom miasta za współpracę w Radzie Miejskiej. 

Obiecał, że będzie zabiegał w rządzie o pomoc dla Suwałk.  

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

na 2024 r. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Następnie odczytała informację dotyczącą cen skupu żyta i drewna, które mają wpływ na 

wysokość stawki podatku rolnego i leśnego  

– informacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk powiedziała, że proponowany projekt uchwały zakłada 

10% podwyżkę stawek podatku od nieruchomości. Powiedziała, że mając na uwadze obecną 

sytuację gospodarczą oraz wciąż rosnące ceny towarów i usług ta decyzja jest decyzją 

przemyślaną, odpowiedzialną i konieczną. Dodała, że w myśl ustawy o samorządzie gminnym 
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miasto zobligowane jest do realizacji szeregu zadań własnych i aby móc je realizować niezbędne 

są środki finansowe. Podkreśliła, że należy z dużą starannością realizować zadania oświatowe czy 

związane z pomocą społeczną a także inne, które ciążą na samorządzie, natomiast środki 

przekazywane z budżetu państwa nie są wystarczające. Wspomniała chociażby o zadaniach 

oświatowych, na które z budżetu miasta trzeba było dołożyć w 2023 r. (dane na koniec września 

2023 r.) prawie 73 mln zł, ponieważ subwencja oświatowa nie wystarcza na realizację zadań. 

Wspomniała również, jakie kwoty są potrzebne w miejskim budżecie na zapewnienie wzrostu 

płacy minimalnej pracownikom w 2024 r.  

Wspomniała, że odnośnie ustalenia stawek podatku od nieruchomości toczyło się wiele rozmów i 

został wzięty pod uwagę zarówno głos radnych, mieszkańców, jak i przedsiębiorców. Jak 

powiedziała, spotkała się z przedsiębiorcami i po rozmowach uzyskała od nich akceptację 10% 

wzrostu stawek podatku od nieruchomości. Jak dodała, z rozmów z przedsiębiorcami wynika, że 

bardziej niż podwyżki podatków obawiają się obowiązku zapewnienia płacy minimalnej swoim 

pracownikom. Dodała również, że z szacunków wynika, iż wysokość podatku dla mieszkania  

50 m² wzrośnie o ok. 6 zł, natomiast dla domu 120 m² będzie to wzrost o ok. 41 zł. Jeśli chodzi o 

przedsiębiorców wyjaśniła, że przy działalności z powierzchnią ok. 50 m² i gruntem, podatek 

wzrośnie o ok. 150 zł w skali roku.  

 

Jacek Roszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że dobrze byłoby, gdyby dochody z podatków 

zaspokajały potrzeby budżetu, jednak tak nie jest i wpływy z podatków to jedynie kropla w 

morzu potrzeb. Większość budżetu stanowią dotacje, subwencje itp. Wyraził nadzieję, że w 

2024 r. dojdzie do zmian, których skutkiem będzie to, że samorząd będzie mógł decydować o 

większej części dochodów własnych. Dodał, że w tej chwili wszelkie ulgi podatkowe są dobre 

dla mieszkańców, jednak dla samorządu jest to trudne do udźwignięcia i że o ile na 

inwestycje udało się pozyskać duże środki, jakich miasto nigdy wcześniej nie otrzymywało, o 

tyle na bieżącą działalność brakuje pieniędzy. Zaapelował do Jacka Niedźwiedzkiego – Posła 

na Sejm RP, aby rząd zajął się sytuacją samorządów w tym zakresie.  

Następnie podkreślił, że proponowany projekt uchwały to kompromis pomiędzy 

oczekiwaniami mieszkańców i przedsiębiorców a potrzebami budżetu miasta.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że Klub „Suwałki Przyszłości” musi podjąć odpowiedzialną 

decyzję co do kierunków rozwoju miasta. Dodał, że podwyżki nie należą do łatwych decyzji i 

wymagają wielu rozmów i analiz, co zostało uczynione. Podkreślił, że odbyły się rozmowy 

zarówno z mieszkańcami, jak i przedstawicielami Izby Przemysłowo-Gospodarczej. 

Podkreślił, że 10% podwyżka jest kompromisem, który udało się wypracować biorąc pod 

uwagę głos mieszkańców i przedsiębiorców. Powiedział, że radni wiedzą, iż w budżecie 

potrzeba o wiele większych środków, jednak należy tu wziąć pod uwagę mieszkańców, którzy 

również borykają się z problemami finansowymi w tym również seniorów, którzy liczą każdą 

złotówkę.  
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Dodał, że radni wiedzą, iż Miasto ma mniejszy udział w PIT i CIT i wiedzą, co to oznacza dla 

budżetu. Wyraził nadzieję na zmianę przepisów w tym zakresie, aby Miasto mogło mieć 

większe wpływy do budżetu i nie musiało obciążać mieszkańców dodatkowymi podwyżkami.  

Podkreślił, że Klub „Suwałki Przyszłości” zagłosuje „za” proponowanym projektem uchwały.  

Następnie zaznaczył, że przed radnymi kolejne wyzwanie, czyli przyszłoroczny budżet, 

któremu klub „Suwałki Przyszłości” będzie się bacznie przyglądać.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że decyzja jest bardzo trudna i należy na nią spojrzeć z 

różnych stron. Klub radnych PiS również spotykał się z przedsiębiorcami, ale niezrzeszonymi 

w Izbie Przemysłowo-Gospodarczej i od nich nie usłyszeli akceptacji podwyżek nawet o 

10%. Dodał, że z rozmów z mieszkańcami również wynika, że tej akceptacji nie ma, 

ponieważ w obliczu inflacji, każde dodatkowe obciążenie jest odczuwalne i to należy brać 

pod uwagę.  

Wspomniał, że na zapewnienie płacy minimalnej oraz podwyżki dla pracowników potrzeba w 

budżecie miasta niemal 17 mln zł a wpływy z podwyżki podatków i tak nie pokryją tych 

potrzeb, więc może warto zastanowić się nad wygospodarowaniem tych środków poprzez 

oszczędności i ponowny przegląd wydatków Miasta.  

Jeśli chodzi o stan budżetu powiedział, że już od 5 lat radni PiS sygnalizowali, że stan 

zadłużenia miasta był na niebezpiecznym poziomie. Dodał, że ostrzegali wówczas, że jeśli 

coś stanie się w gospodarce, to sytuacja będzie bardzo trudna i – jak powiedział – tak się 

stało, bo nadeszła pandemia, wojna na Ukrainie itd. a wszystko to przełożyło się na stan 

finansów. Podkreślił, że odpowiedzialny włodarz powinien mieć świadomość ryzyka i 

zapewnić sobie bufor bezpieczeństwa. Dodał, że klub PiS nigdy nie popierał budżetu, więc z 

tego względu trudno wziąć odpowiedzialność za dodatkowe obciążenia mieszkańców z tytułu 

wzrostu podatków, dlatego też radni Klubu PiS będą głosować „przeciw”. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że jeśli chodzi o listę inwestycji, to w trakcie rozmów nad 

budżetem, okazało się, że nie ma inwestycji, którą można byłoby wykreślić z tej listy.  

Dodał, że przez przegląd wydatków można rozumieć ograniczenia dotyczące zatrudnienia, 

czyli zwolnienia pracowników a – jak podkreślił – dziś misją w samorządzie jest to, aby 

utrzymać zatrudnienie i sprostać zapewnieniu płacy minimalnej.  

Przywołał wypowiedź specjalisty, który wypowiadał się w lokalnym radiu, że przeciętny 

Kowalski zbiedniał i Polaków czeka raczej zwiększająca się inflacja. Zachęcił, aby szukać 

pomysłów na to, jak racjonalnie wydawać pieniądze z miejskiej kasy.  

 

Bogdan Bezdziecki odniósł się do wypowiedzi radnego Wojciecha Pająka. Zaznaczył, że nie 

powiedział ani słowa o redukcji zatrudnienia, ponieważ byłby ostatnią osobą, która by o to 

wnioskowała, ponieważ dobro pracownika jest dla niego zawsze na pierwszym miejscu. 

Przywołał dane, zgodnie z którymi na ponad 1,5 tys. pracowników jednostek miejskich, 

ponad tysiąc zarabia najniższą krajową, to – jak określił – jako związkowiec określa jako 

liczbę wstydu. Dodał, że samorząd powinien pełnić rolę stymulatora rynku pracy i wysokości 

wynagrodzeń a tymczasem okazuje się, że 2/3 pracowników zarabia najniższą krajową a są to 

ludzie z wiedzą i doświadczeniem. Podkreślił, że to dobrze, że płaca minimalna regularnie 
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wzrasta i jej podwyżki są obowiązkowe, ponieważ w innym wypadku trudno sobie 

wyobrazić, jakie zarobki mieliby ci pracownicy.  

Podkreślił, że niskie wynagrodzenia pracowników to efekt wieloletnich zaniedbań w zakresie 

płac. Dodał, że samorząd skupiał się na budowie dróg i innych inwestycjach a zapomniał o 

tym, aby zapewnić godną płacę pracownikom.  

Kamil Lauryn podkreślił, że klub „Suwałki Przyszłości” również zgadza się z tym, aby 

pracownicy zarabiali więcej, jednak rząd ustalając wysokość płacy minimalnej nie wskazał, 

skąd pracodawcy mają wziąć pieniądze na ten cel. Za decyzjami rządu powinny iść pieniądze 

na wykonanie tego zadania.   

 

Kamil Klimek wspomniał, że Klub „Suwałki Przyszłości” prosił Prezydenta Miasta o 

skorygowanie wysokości proponowanej stawki podatku z 15% i w wyniku rozmów udało się 

uzgodnić kompromis w wysokości 10% podwyżki. Jak powiedział, z rozmów z 

przedsiębiorcami wynika, że bardziej niż podwyżki podatków objawiają się oni kosztów 

związanych z obowiązkiem podniesienia płacy minimalnej. Podkreślił, że partnerski 

samorząd to ten, który dostrzega problemy mieszkańców i przedsiębiorców, jednak on też w 

pewnym momencie potrzebuje partnerskiego traktowania.   

Zaznaczył również, że miasto musi mieć środki na wkłady własne, aby móc pozyskiwać 

pieniądze zewnętrzne.  

Podkreślił, że ustawa o opłatach i podatkach lokalnych daje możliwość radzie miasta 

różnicowania wysokości stawek podatków dla poszczególnych rodzajów przedmiotów 

opodatkowania, uwzględniając w szczególności lokalizację, rodzaj prowadzonej działalności, 

rodzaj zabudowy, przeznaczenie i sposób wykorzystywania gruntu. Jak powiedział, chciałby, 

aby nawet jeszcze w tej kadencji, rozpoczęła się dyskusja na temat wprowadzenia różnych 

stawek z uwzględnieniem kryteriów wynikających z ustawy. Zwrócił uwagę m.in. na handel 

wielkopowierzchniowy. Poprosił suwalskich przedsiębiorców o wsparcie dla suwalskich 

klubów sportowych, na które również miasto przeznacza środki finansowe.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta zaznaczył, że decyzje o podwyżkach są 

zawsze trudne a proponowana korekta stawek podatków jest kompromisem pomiędzy 

potrzebami budżetu a oczekiwaniami mieszkańców. Zaznaczył, że od dwóch lat Miasto ma 

problem z wydatkami bieżącymi a nigdy w historii miasta nie było potrzeby zaciągania 

kredytu na wydatki bieżące. Źródłem tych problemów jest niewystarczająca rekompensata 

wpływów z PIT. Podkreślił, że nie ma żadnych mechanizmów, które określałyby ile w danym 

roku wpłynie do budżetu miasta z tytułu rekompensaty i jest to największy problem, bo przy 

konstruowaniu budżetu te dane pozwoliłyby zaplanować go inaczej. Dodał, że gdyby np. 

Miasto nie musiało dokładać do zadań oświatowych kilkudziesięciu milionów rocznie, to 

wówczas podwyżki podatków nie byłyby potrzebne. 

Jeśli chodzi o wydatki na płace minimalne powiedział, że od dwóch lat sytuacja wygląda tak, 

że płaca minimalna wzrasta o 20% i nikt nie kwestionuje tego, że ludzie więcej zarabiają, 

jednak wydatki na te płace pochodzą z wydatków bieżących i nie ma innego źródła 

finansowania tego wydatku. Podkreślił, że tam, gdzie były możliwe oszczędności zostały one 

już wdrożone.   
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W temacie inwestycji powiedział, że dwa lata temu obsługa długu miasta kosztowała 2 mln zł 

a w ciągu dwóch lat, ze względu na podniesienie stóp procentowych, czyli czynnik niezależny 

od samorządu, wzrosło to do 17 mln zł. Jak zaznaczył, trudno było coś takiego przewidzieć 

kilka lat temu, kiedy niektóre inwestycje były realizowane.  

Dodał, że 10% podwyżka to kompromis, który na dzień dzisiejszy wydaje się niezbędny, aby 

miasto mogło realizować swoje zadania ustawowe.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że temat podatków zawsze wzbudza kontrowersje. 

Zaproponował, aby wczuć się w sytuację mieszkańców i ich budżetów. Podkreślił, że według 

niego na sytuację budżetu, Miasto zapracowało przez kilka lat, nie zwracając uwagi na głos 

opozycji ani nieprzewidziane sytuacje i nie zostawiając sobie żadnego buforu bezpieczeństwa.  

Dodał, że jak brakuje pieniędzy to najłatwiej podnieść podatki mieszkańcom, jednak trzeba 

brać pod uwagę te domowe budżety, które pozostawiają wiele do życzenia.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 12 radnych; „przeciw” – 5 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXIII/824/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2024 r. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 r. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Dodała, że jeśli samorząd przyjąłby stawki maksymalne podatku od środków transportowych 

do budżetu miasta wpłynęłoby o ponad 15 mln zł więcej a przy 10% wzroście będą to 

dodatkowe wpływy w wysokości ponad 420 tys. zł. Podkreśliła, że nie było różnicowania 

branż, więc propozycja wzrostu stawek dla wszystkich branż wynosi ok. 10%.  

 
Jacek Roszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 12 radnych; „przeciw” – 5 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIII/825/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 listopada 2023 r. 

w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2024 r. 

– stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Ad pkt. 12 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do kwestii zgłoszonej  

przez radnego Kamila Lauryna dotyczącej ograniczenia prędkości na ul. Kamedulskiej  

i ul. Andersa. Wyjaśnił, że ZDiZ zajmuje się tym tematem i prace są na etapie projektu stałej 

organizacji ruchu drogowego na obie ulice. Przewidywany termin ustawienia znaków 

drogowych to 24 listopada br.  

 

Następnie Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta zaprosił radnych i mieszkańców 

na obchody Święta Niepodległości, które będą trwały dwa dni. 10 listopada zaplanowano 

Bieg Niepodległości, natomiast 11 Listopada odbędą się uroczystości oficjalne.  

Zaprosił również na obchody Suwalskiego Dnia Seniora, które odbędą się 14 listopada w 

Suwalskim Ośrodku Kultury.  

 

Na zakończenie Roman Rynkowski zaapelował do radnych Rady Miejskiej, aby zgłaszali 

propozycje lokalizacji czwartego żłobka miejskiego. Nadmienił, jakie są wymagania, które 

musi spełnić takie miejsce, aby można tam było utworzyć żłobek. Poprosił, aby chętni do 

pracy w Zespole zgłaszali się do Biura Rady Miejskiej do dnia 10 listopada br.  

 

Ad pkt. 13 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że spotkanie z szefami 

klubów i ugrupowań odbędzie się 20 lub 23 listopada, natomiast sesja planowana jest  

na 29 listopada, godzina zostanie jeszcze ustalona.  

 

Kończąc LXIII sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


